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PROTOKÓŁ NR  23-6/2016 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Kultury  

i Komisji Turystyki i Promocji  
Rady Miasta Gdańska 

które odbyło się  29 czerwca 2016 roku 
w Domu Uphagena przy ul. Długiej 12 w Gdańsku. 

Posiedzenie wspólne w punktach 1-3.  

Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 15:30, zakończyła o godzinie 18:00. 

 

Obecność : 

W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji Kultury, wg listy obecności, która 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu oraz 5 członków Komisji Turystyki i Promocji, 

wg listy obecności, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu komisji stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał 

zebranych i stwierdził quorum. Poinformował, że porządek posiedzenia został 

wysłany do radnych drogą elektroniczną – porządek posiedzenia stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku posiedzenia druku 702. 

Po uwzględnieniu zmian porządek posiedzenia przedstawiał się następująco:  

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2016 -2045 – 

druk nr 731. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2016 r. – druk nr 732. 

3. Muzeum Historyczne Miasta Gdańska po wprowadzeniu nowego statutu: 

- najważniejsze zmiany i docelowy kształt organizacyjny 

- transformacja działalności i plany rozwojowe  

- sposób stałej ekspozycji historii miasta 

- oferta MHMG dla turystów 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przeniesienia pomnika Świętego 

Wojciecha – druk nr 724. 

5. Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wzniesienia pomnika upamiętniającego: 
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5.1 doktora Mariana Pelczara – druk nr 722. 

5.2 1050- lecie chrztu Polski – druk nr 723. 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nowego Statutu instytucji 

kultury pod nazwą: Gdański Teatr Szekspirowski – druk nr 717. 

7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy (Tunel im. abp. Tadeusza 

Gocłowskiego). – druk nr 720. 

8. Rozpatrzenie wniosku mieszkańców dot. Parku Świętej Barbary. 

9. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia na terenie Miasta Gdańska 

Modelu Integracji Imigrantów – druk nr 729. 

10. Opiniowanie projektu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Stare Miasto rejon ulicy Sierocej w 

mieście Gdańsku – druk nr 702. 

11. Informacja GZNK o renowacjach zabytkowych obiektów własnych. 

12. Wybór przedstawiciela Komisji Kultury do nowego składu Rady Programowej 

Gdańskiej Galerii Miejskiej. 

13. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.   

   

Porządek obrad poddano pod głosowanie.  

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4  głosami „za”– przyjęła proponowany porządek. 

Przewodnicząca Komisji Turystki i Promocji Beata Wierzba otworzyła posiedzenie, 

powitała zebranych, stwierdziła quorum, a następnie zaproponowała przyjęcie 

porządku posiedzenia przez członków komisji. Uwag nie było. 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie 4 głosami „za”. 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2016 -2045 – druk 
nr 731. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 731 – Sprawa: BRMG-S.0006.179.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Maria Wojnarowska – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia 23-6/97-27/16 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2016 r. – druk nr 732. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 732 – Sprawa: BRMG-S.0006.180.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Maria Wojnarowska – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia 23-6/98-28/16 

PUNKT 3 

Muzeum Historyczne Miasta Gdańska po wprowadzeniu nowego statutu: 

najważniejsze zmiany i docelowy kształt organizacyjny, transformacja działalności i 

plany rozwojowe, sposób stałej ekspozycji historii miasta, oferta MHMG dla turystów. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Podziękował za uzgodnienie zaproszenia i przyjęcie komisji. 

Waldemar Ossowski – dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 

Powiedział m.in., że jest mu niezmiernie miło gościć komisje w Domu Uphagena, 

oddziale MHMG. Przygotował prezentację pokazującą aktywność muzeum. 

Powiedział m.in., że jako dyrektor pracuje od 6 – 7 miesięcy i w tym okresie miało 
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miejsce szereg zmian. Dodał, że miał okazję gościć na komisji rady miasta w związku 

ze zmianą statutu MHMG. Zmiana statutu została przeprowadzona i to uruchomiło 

łańcuch zmian, o których poinformował. Powiedział, że z danych, które posiada 

MHMG jest najchętniej odwiedzanym muzeum w Gdańsku. Przyjmując obowiązki 

dyrektora zobowiązał się wypracowania strategii działalności muzeum. Chciałby do 

końca roku ukończyć prace tak, aby z nowym rokiem budżetowym pracować wg 

przedstawionej i zaaprobowanej strategii. Podkreślił, że wspólnie została 

wypracowana wizja i misja instytucji. Wizja została określona jako jedno z trzech 

najlepszych muzeów miejskich w Polsce, rozpoznawalne muzeum miejskie w rejonie 

Bałtyku oraz ulubione muzeum Gdańszczan. Misja to służenie społeczeństwu poprzez 

ochronę, promowanie dziedzictwa historycznego i kulturowego miasta Gdańska oraz 

wzmacnianie tożsamości współczesnych Gdańszczan. To są dokumenty, które 

zaowocują zmianami programowymi w następnych latach. Statut, który został 

pozytywnie zaopiniowany spowodował, że zostanie wkrótce wdrożony nowy 

regulamin organizacyjny. Te różnice polegają na tym, że będą dwa główne piony, 

pion zastępcy dyrektora ds. merytorycznych, który jest reprezentowany przez Ewę 

Szymańską i drugi pion, zastępcy dyrektora ds. inwestycji i administracji. Tutaj po 

konkursie jest kandydat, który wkrótce obejmie swoje obowiązki. Wyjaśnił, że 

zlikwidował trzecie stanowisko dyrektorskie ds. finansowych i takie nieformalne 

stanowisko dyrektorskie, kurator oddziałów. Cała struktura ma za zadanie uprościć 

schemat organizacyjny po to, aby nie mieszały się kompetencje i elastycznie 

reagować na zmiany. Kolejna duża zmiana, która nastąpiła w statucie, to zmiana 

dotychczasowego Muzeum Zegarów Wieżowych w Muzeum Nauki Gdańskiej. 

Powiedział, że formuła prezentacji zegarów w wieży kościoła Św. Katarzyny powoli 

się wyczerpuje, a do zagospodarowania jest całe poddasze. Kolejne zmiany, jakie w 

najbliższym czasie nastąpią to sprawa nowego logo MHMG. Za kilka dni zostanie 

wprowadzone. Natomiast nowa księga identyfikacji wizualnej zostanie wprowadzona 

po 10 lipca. Pokazano nowe logo MHMG, które ma stanowić początek działań 

zmierzających do konsolidacji wszystkich oddziałów. Dodał, że jeżeli chodzi o ofertę 

wystawienniczą to do tej pory przygotowaliśmy i udostępniliśmy do zwiedzania 9 

nowych wystaw czasowych na sezon. Następnie przedstawił komisjom tematykę 

poszczególnych wystaw. Podkreślił, że jeśli chodzi o frekwencję to zauważalny jest 

9 – cio % wzrost liczby odwiedzających w porównaniu z ub. rokiem. Wyraził nadzieję, 

że jest to efekt ich działań i dużej ilości nowych wystaw. Powiedział, że jest to dla 

nich bardzo ważny sygnał świadczący, że podążają w dobrym kierunku. Podał 

przykład Muzeum Bursztynu, które zdobyło certyfikat jakości strony Trip Advisor na 

ten rok. Wyjaśnił, że jest to nagroda publiczności, ponieważ nadawana jest na 

podstawie opinii internautów zamieszczanych na portalu. Dodał, że Muzeum Poczty 

Polskiej znalazło się bardzo wysoko w rankingach tej strony internetowej. Było w 

pierwszej 10 najciekawszych muzeów związanych z dziejami II Wojny Światowej w 

Polsce. Powiedział, że w sprawach inwestycyjnych przygotowano w ramach 

ostatniego naboru regionalnych programów operacyjnych, dwa wnioski o 

dofinansowanie rewitalizacji Ratusza Głównego Miasta i Dworu Artusa i na prace 
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ratownicze w rejonie Twierdzy Wisłoujście. Pozytywnie został oceniony pierwszy 

wniosek i podpisano już umowę na zadanie. Powiedział, że aplikowali również o 

szereg mniejszych projektów. Cztery wnioski uzyskały aprobatę i są to wnioski na 

łączną kwotę ponad 300 000 zł. Udało się również pozyskać dofinansowanie na 

komputeryzację i digitalizację. Dodał, że chcą wrócić do idei organizowania imprezy 

plenerowej Bitwa Morska. W tym roku odbędzie się 13 sierpnia. Została również 

przygotowana oferta edukacyjna na sezon letni w formie półkolonii. Dodał, że 

armonogram działań wystawienniczych na ten rok obejmuje 5 pozycji, wystawę w 

Muzeum Poczty Polskiej w związku z igrzyskami olimpijskimi. Zostanie pokazana 

wystawa prezentująca zagadnienia dotyczące organizacji igrzysk w różnego rodzaju 

obozach jenieckich i koncentracyjnych, mała wystawę dotyczącą wydarzeń z 1956 r. 

Trzecia duża wystawa to Krzyżacy i Gdańsk w rocznicę II Pokoju Toruńskiego. 

Wystawa współczesnej biżuterii. Powiedział, że chcieliby rozpocząć nowy trend w 

muzeum, czyli zacząć zajmować historią po 1945 r. Pierwszym wydarzeniem z tego 

nurtu będzie wystawa poświęcona Polakom, którzy przybyli z Kresów i zaczęli 

budować miasto od nowa. Dodał, że nowością, którą chcieliby zaproponować poza 

sezonem będzie cykl Czwartki w Historycznym. Oferta jest w przygotowaniu. Wyraził 

nadzieję, że po 15 września, w każdy czwartek w godzinach popołudniowych 

Gdańszczanie będą mogli przybyć do muzeum i wziąć udział w tym wydarzeniu. To 

będą wykłady, warsztaty, oprowadzenia kuratorskie. Powiedział, że jeśli chodzi o 

nowe wyzwania to toczą się dyskusje na temat przejęcia przez MGHG zabytkowej 

kuźni wodnej w Oliwie. Wyrazili chęć włączenia się w ten temat zdając sobie sprawę 

z rangi tego obiektu i faktu, że wymaga on dobrego gospodarza. 

Lech Kaźmierczyk – członek komisji 

Zapytał o redukcję kosztów i czy będzie to redukcja etatów? 

Waldemar Ossowski – dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 

Powiedział, że nie będzie to redukcja etatów. Wskazał na problem zawartych umów. 

W wyniku przeglądu umów z prawnikiem okazało się, że wiele umów można było 

renegocjować. Z wielu rzeczy można było zrezygnować. Podkreślił, że dużą 

oszczędnością była likwidacja usług archiwisty, który od wielu lat nas obsługiwał 

muzeum. Okazało się, że mogą robić to we własnym zakresie, ponieważ jedną z osób 

z działu administracji ma doświadczenie w pracy archiwisty i wymagała jedynie 

przeszkolenia. To jest przykład cięcia kosztów. Dodał, że są na etapie zakończenia 

przeglądu umów serwisowych. Jeszcze raz złożono zapytania ofertowe i 

negocjowano stawki. Powiedział, że około 150 000 zł udało się zaoszczędzić w wyniku 

takich działań.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Poprosił o pokazanie slajdu z frekwencją. Zauważył, że w roku 2012 w związku z 

EURO w Gdańsku nie nastąpił oczekiwany wzrost zainteresowanych usługami 

muzeum. Powiedział, że nie dziwi go to, ponieważ w Bazylei, gdzie robiono badania 
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na ten temat okazało się, że 10 czy 15 % kibiców było zainteresowanych ofertą stricte 

historyczną, a jest tam co zwiedzać. Wyjaśnił, że to turyści jednodniowi, którzy 

przylatują samolotem i często tego samego dnia odlatują albo pozostają na jedną 

noc.  

Ewa Barylewska - Szymańska – zastępca dyrektora ds. ochrony dziedzictwa 

kulturowego Muzeum Historyczne Miasta Gdańska 

Powiedziała, że w 2012 r. przyjechało dużo Hiszpanów, którzy wrócili z rodzinami w 

kolejnych latach i stali się dużym odbiorcą ich usług muzealnych. 

Agnieszka Owczarczak – członek komisji 

Zapytała jaki jest pomysł na Muzeum Nauki? 

Waldemar Ossowski – dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 

Powiedział, że chcą zbudować wystawę czasową opowiadającą o ikonach, postaciach 

nauki gdańskiej, czyli Heweliusz, Farenheit, itp. Podkreślił, że na poddaszu jest na 

tyle miejsca, że chcieliby prowadzić działalność całoroczną. Do tej pory była to 

działalność sezonowa.  

Agnieszka Owczarczak – członek komisji 

Zapytała kiedy planowane jest otwarcie? 

Waldemar Ossowski – dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 

Wyjaśnił, że pracują w tej chwili nad całościową koncepcją. Wskazał na problemy 

komunikacyjne, ponieważ dostać się tam można jedynie prze więżę. Dodał, że 

pojawiła się możliwość zbudowania windy przy jednej z kapliczek od ul. Katarzynki. 

Okazało się, że można zbudować tam nowoczesną klatkę schodową na zewnątrz. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zapytał czy wojewódzki konserwator zabytków wyraził zgodę na dostawienie? 

Waldemar Ossowski – dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 

Potwierdził. Dodał, że problemy były z poprzednim gospodarzem Kościoła Św. 

Katarzyny, ale on się zmienił. Ze strony nowego jest pomoc i współpraca. 

Beata Wierzba – członek komisji 

Zapytała czy Muzeum Nauki nie będzie zawierało części, która ma Centrum 

Hewelianum? 

Waldemar Ossowski – dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 
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Powiedział, że nie chcą być centrum nauki tylko muzeum, które będzie pokazywać 

historię nauki gdańskiej. To będzie ich wyróżniało. Jeżeli ktoś będzie zainteresowany 

problematyką współczesnych badań naukowych to pójdzie do Centrum Hewelianum. 

Natomiast ktoś kogo będzie interesowała postać Heweliusza to przyjdzie do Kościoła 

Św. Katarzyny. Podkreślił, że jest po rozmowach z dyrektorem Guzowem i jest 

między nimi zrozumienie i nie będzie konkurowania ze sobą. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że zbiory Biblioteki PAN będą miały możliwość ekspozycji. Będzie można 

pokazać jak budowano wały, kunszt wodny, selenografia Heweliusza. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przeniesienia pomnika Świętego Wojciecha 

– druk nr 724. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 724 – Sprawa: BRMG-S.0006.172.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział m.in., że temat występował już 6 – 7 lat temu i udało się obronić Św. 

Wojciecha i nie został przeniesiony. Pomagali w tym Franciszkanie. Dużo zostało 

zrobione, aby pomnik był otoczony murkiem i podświetlony. To miejsce wydawało 

się być symboliczne, ale zrozumiałe są racje wnioskodawców, że będzie służył 

promocji i miejsca, w którym głosił kazania i być może był chrzest. Wskazał, że nie 

ma uwag i jako członek komisji pomnikowej głosował „za”. Zapytał czy są problemy 

techniczne związane z przeniesieniem. 

Małgorzata Kolesińska – przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni 

Powiedziała, że są prowadzone rozmowy w DRMG. Zajmuje się tym Krzysztof Kosik. 

Wyjaśniła, że nie zna szczegółów, ponieważ inwestycję będzie prowadzić DRMG.    

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
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Komisja, 3 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia 23-6/99-29/16 

PUNKT 5.1 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika upamiętniającego: 

doktora Mariana Pelczara – druk nr 722. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 722 – Sprawa: BRMG-S.0006.170.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział m.in., że z inicjatywą zapoznał się w sierpniu ub. roku. Z wnioskiem 

wystąpiła grupa pracowników Biblioteki PAN. Za jego radą wnioskodawcy poczekali 

na uchwałę pomnikową po czym złożyli stosowny wniosek. Dodał, że gościli dyrektor 

placówki na posiedzeniu komisji. Komisja pomnikowa przesądziła o konkursie na 

projekt pomnika. Wnioskodawcy sami zabezpieczają środki na realizacje pomnika. 

Wyjaśnił, że jest to idea ławeczki Pelczara. 

    

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia 23-6/100-30/16 

PUNKT 5.2 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika upamiętniającego 

1050 - lecie chrztu Polski – druk nr 723. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 723 – Sprawa: BRMG-S.0006.171.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział m.in., że jest to pierwszy wniosek pomnikowy pod rządami nowej 

uchwały pomnikowej. Wnioskodawca był obecny na posiedzeniu komisji. 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Zauważyła, że nie będzie przeprowadzany konkurs. Zapytała czy projekt tego 

pomnika został przedstawiony? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że był przedstawiony na posiedzeniu komisji. Opisał wygląd i pokazał 

projekt. 

    

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia 23-6/101-31/16 

PUNKT 6 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nowego Statutu instytucji kultury 
pod nazwą: Gdański Teatr Szekspirowski – druk nr 717. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 717 – Sprawa: BRMG-S.0006.165.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zapytał kiedy kończy się kadencja dyrektora Limona? 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Powiedziała, że jest w trakcie i wygasa chyba w przyszłym roku, ale musi to jeszcze 

sprawdzić.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zapytał, czy będzie konkurs, czy jest możliwość przedłużenia? 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 
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Powiedziała, że konkurs może być, ale nie musi. Wyraziła opinię, że Prezydent Miasta 

Gdańska raczej rozpisze konkurs na to stanowisko. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że wie kim jest Pan profesor Limon i wyjaśnił, że pyta z ciekawości. 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zauważyła, że rozpisywanie konkursu jest bardziej przejrzystym sposobem 

wybierania dyrektora. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia 23-6/102-32/16 

PUNKT 7 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy (Tunel im. abp. Tadeusza 

Gocłowskiego). – druk nr 720. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 720 – Sprawa: BRMG-S.0006.168.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że uchwała ulicowa przewiduje wyjątek i jego zdaniem osoba 

arcybiskupa w pełni zasługuje na to, żeby ten wyjątek zastosować i przed upływem 

5 lat ten unikalny gdański obiekt nazwać jego imieniem. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
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Komisja, jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia 23-6/103-33/16 

PUNKT 8 

Rozpatrzenie wniosku mieszkańców dot. Parku Świętej Barbary. 

________________________________________________________________________ 

Marta Mężyk – przedstawiciel wnioskodawcy 

Powiedziała m.in., że jest to największy teren zielony śródmieścia. Na części terenu 

powstało przedszkole. Pozostała część jest niezagospodarowana. Rada dzielnicy 

postawiła tam 12 ławeczek, a następnie zagospodarowanych zostały alejki. Kolejne 

budżety obywatelski umożliwiły powstanie placu dla dzieci, alejki ze stołami do ping 

ponga, boisko wielofunkcyjne. Następnie ustawiono tam sprzęt do fitnessu. Dodała, 

że w tym roku napisała projekt na oświetlenie boiska i placu zabaw oraz drabinki do 

ćwiczeń. Podkreśliła, że jest jeszcze dużo do zrobienia, ale gdyby to miejsce 

posiadało nazwę Park Św. Barbary i przyjęło status parku byłoby łatwiej dbać o to 

miejsce.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że jest to zgodne z polityką miasta dotyczącą zachowania historycznych 

nazw obiektów miejskich i ulic. Zarekomendował przyjęcie tej nazwy, ponieważ jest 

to tożsame z parafią i cmentarzem Św. Barbary, na którego terenie jest park.  

Bogusław Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Zwrócił uwagę, że pomysł nadania tej nazwy stoi w sprzeczności z założeniami 

uchwały Rady Miasta Gdańska. Punkt 7 uchwały mówi, że nowe nazwy nie mogą 

powtarzać nazw istniejących lub być do nich podobne w sposób mogący wprowadzać 

błąd. Przypomniał, że podobny problem był na Oruni z ul. Hoene i parkiem. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Potwierdził, że faktycznie występuje tu problem proceduralny i trzeba się nad tym 

zastanowić. Powiedział, że faktycznie nie wolno powielać istniejących nazw. Podał 

przykład inicjatywy nazwania ronda lub tunelu imieniem kapitana Dąbrowskiego i 

istniejącej już ulicy generała Dąbrowskiego. To mogłoby powodować dezorientację 

różnego rodzaju służb na wypadek sytuacji kryzysowych.  

Bogusław Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Powiedział, że komisja odmówiła inicjatywie radnych z Oruni z uwagi na to, że obok 

jest ul. E. Hoene, czyli o tej samej nazwie. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 



12 
 

Potwierdził, że jest merytoryczna zasadność nadania temu parkowi nazwy Św. 

Barbary. Powiedział, że sprawa dzisiaj nie zostanie rozstrzygnięta, ponieważ wymaga 

zastanowienia. Być może będzie wymagało to legislacyjnej inicjatywy Rady Miasta 

Gdańska w uchwale rady miasta. Pokreślił, że jako komisja odnoszą się z wielką 

sympatią i aprobatą do tego pomysłu, ale sprawa wymaga ruchów proceduralnych, 

aby można było tę nazwę nadać. Podziękował za przybycie. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

PUNKT 9 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia na terenie Miasta Gdańska Modelu 

Integracji Imigrantów – druk nr 729. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 729 – Sprawa: BRMG-S.0006.168.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Piotr Olech – zastępca dyrektora ds. integracji społecznej 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Lech Kaźmierczyk – członek komisji 

Zapytał czy część pracy przy emigrantach od stycznia będzie przejmował urząd 

pracy, ponieważ nigdy dotąd tak duża ilość emigrantów nie przyjechała do Gdańska 

i w związku z tym wydłużył się czas oczekiwania na pozwolenia? Powiedział, że 

chciałby potwierdzić informację, którą uzyskał. 

Piotr Olech – zastępca dyrektora ds. integracji społecznej 

Powiedział m.in., że cała polityka jest potrzebna z wielu powodów. Wymienił, 

sprawę dostępu do nauki języka polskiego. Wskazał, że instytucję również tego 

potrzebują w celu sprawniejszego przepływu informacji, dostępu do wiedzy. Jeżeli 

chodzi o obszar rynku pracy i zatrudnienia to widać olbrzymi wzrost zainteresowania. 

Trzy lata temu urząd pracy wydawał 2 500 pozwoleń. W ubiegłym roku wydano 11 000 

oświadczeń, a tym roku zostanie wydanych 20 000. Podkreślił, że z pewnością jest 

to oznaka, że Gdańsk jest miastem sukcesu. Fakt, że migranci chcą przyjechać do 

Gdańska i znaleźć tu miejsce do życia najlepiej o tym świadczy. Największym 

zainteresowaniem cieszymy się wśród Ukraińców i Białorusinów, ale coraz większe 

zainteresowanie jest widoczne u Hiszpanów i Włochów. Mamy siedziby 

międzynarodowych firm i doświadczenia takie, że menadżerowie z Olivia Bussines 

Center funkcjonują tutaj od 6 lat i nigdy nie zalegalizowali swojego pobytu. 

Zauważył, że obywatele UE coraz częściej rejestrują swój pobyt. Podkreślił, ze po 3 

miesiącach takie osoby powinny swój pobyt zalegalizować.  



13 
 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, m.in., że migracja to nieuchronny proces, który jest w interesie miasta 

Gdańska, Rzeczypospolitej i ludzi, którzy znajdują nowe miejsce na ziemi. Dodał, że 

Biuro Prezydenta ds. Kultury ma duże doświadczenie w integrowaniu gdańskich 

mniejszości etnicznych. Co roku organizowane są dni tychże mniejszości. Podkreślił, 

że kultura jest doskonałym elementem integracji i budowania poczucia 

bezpieczeństwa. 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Pogratulowała dobrze wykonanej pracy. Powiedziała m.in., że chciałaby 

wytłumaczyć się z zajętego stanowiska i głosowania. Jest przeciwna projektom 

uchwał, które są tak rozbudowane. Wolałaby gdyby to był zapis, założenia, plan, ale 

nie projekt uchwały. Dodała, że zdaje sobie sprawę, że byłoby to pracochłonne, ale 

umożliwiałoby głosowanie nad każdym punktem z osobna. W tej chwili jest to worek 

zapisów, niekoniecznie złych, mniej lub bardzie precyzyjnych. Podobnie wyglądała 

uchwała w sprawie stref płatnego parkowania. Powiedziała, że głosowała za 

zmniejszeniem abonamentu. Dodała, że uchwała zawierała jeszcze sprawę strefy 

płatnego parkowania. Trudno wskazać za czym się opowiedziała. Wolałaby, aby 

projekt uchwały rozstrzygał jedną sprawę i jasne było głosowanie tak czy nie. 

Wyjaśniła, że stąd jest jej głos sprzeciwu. Powiedziała, że jako wolontariusz wspiera 

integrację i pomoc, ale w granicach rozsądku, bo wolałaby, aby potrzeby Gdańszczan 

były w pierwszej kolejności zaspokojone.    

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, 3 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia 23-6/104-34/16 

 

PUNKT 10 

Opiniowanie projektu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stare Miasto rejon ulicy Sierocej w mieście 
Gdańsku – druk nr 702. 
________________________________________________________________________ 

Druk nr 702 – Sprawa: BRMG-S.0006.150.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.06.2016 r.) 

Barbara Frydrych – zastępca dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia 23-6/105-35/16 

 

PUNKT 11 

Informacja GZNK o renowacjach zabytkowych obiektów własnych. 

________________________________________________________________________ 

Ewa Sienkiewicz – zastępca dyrektora ds. Techniczno – Eksploatacyjnych 

Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 

Powiedziała m.in., że w ich administracji są obiekty zabytkowe, rejestrowe jak i 

obiekty wpisane do gminnej ewidencji zabytków. Podkreśliła, że w tym roku jednym 

z ważniejszych zadań będzie w dalszym ciągu realizacja zadania Szaniec Jezuicki, w 

którym w 2014 roku miała miejsce katastrofa budowlana. Podpisano umowę na 

remont Bramy Nizinnej. Będzie ona odrestaurowana. Termin realizacji 

przedsięwzięcia to jest koniec roku. Zakończono renowacje Baszty Jacek. Następne 

zadanie do realizacji to jest zespół domków rybackich przy ul. Bałtyckiej. W ubiegłym 

roku wykonano tam rewitalizacje drogi. Mamy plan na pozyskanie środków na m.in. 

docieplenie Wielkiego Młyna, naprawy dachu, wymiany stolarki okiennej i 

wewnętrznego rozwiązania na docieplenie. Kolejnym obiektem zabytkowym, na 

którego realizacje jest już podpisana umowa to jest Wodopój 7, czyli Vinifera. 

Ogarna 27 i 28 są następnym obiektami do planowanej rewitalizacji. Kolejny to 

Dworek Fiszera przy ul. Starowiślnej 2. Jest również al. Biskupia 17, która jest w 

gminnej ewidencji zabytków, jak również na terenie Dolnego Miasta 4 budynki w 

ramach programu Kawka: Chłodna 9, 10,14 i ul. Toruńska 23. W ramach budynków 

Skarbu Państwa było planowana realizacja dom kaznodziejów przy ul. Katarzynki 1 – 

3, ale nie doszło jeszcze w tym przypadku do porozumienia z wojewoda.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

PUNKT 12 

Wybór przedstawiciela Komisji Kultury do nowego składu Rady Programowej 

Gdańskiej Galerii Miejskiej. 

________________________________________________________________________ 

W tym punkcie dokonano wyboru radnego Marka Bumblisa do nowego składu Rady 

Programowej Gdańskiej Galerii Miejskiej. 
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PUNKT 13 

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Poinformował komisję o pomyślnym zakończeniu sprawy miejsca wystawienniczego 

dla Joanny Jagodzińskiej i Leszka Karolewicza. Odczytał list matki Joanny 

Jagodzińskiej z podziękowaniem dla komisji. Podziękował Biurze Prezydenta ds. 

Kultury za pomoc przy tej sprawie. Poinformował, że nieaktualna jest inicjatywa 

radnego Kowalczysa w związku z jego wnioskiem o nazwanie tunelu im. M. 

Płażyńskiego. Została już przegłosowane nazwanie tunelu im. T. Gocłowskiego. 

Wspomniał o sprawie Fundacji Wyspa Progres. Powiedział, że jest tam pewna 

rozbieżność stanowisk między dotychczasowym rezydentem, prezes Grzegorzem 

Klamanem. Dodał, że radni znają stanowisko prezydenta oraz materiały prasowe. 

Powiedział, że ma zaufanie do prezydenta, Anety Szyłak, dyrektora Bonisławskiego, 

którzy te projekty w imieniu Muzeum Narodowego moderują. Poinformował, że 

komisji otrzymała również pismo Gdańskiej Strefy Prestiżu w sprawie stanu kłódek 

Moście Miłości. Poinformował, ze wpłynęło również pismo w sprawie wzniesienia 

pomnika Żołnierzy Wyklętych. Poinformował radnych o terminie następnego 

posiedzenia komisji. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 18:00.  

 

Przewodniczący  

Komisji Kultury  

 Marek Bumblis 

Protokołowała: 

Ewelina Szymczyk  

Biuro Rady Miasta Gdańska 


